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 وصف مقرر دراسي
فيس 110 رقى انًقرر ٔريسِ  Phys 110 Course Code 

 General Physics I Course Name  (1)فيسياء عايت  اسى انًقرر

انذراسيت انًعتًذةانٕحذاث   4 4 Credit hours 

3 انثانث انًستٕٖ
rd

 Level 

ريض 140 يتطهب سابق  Math 140 Pre-requisites 

 Co-requisites   يتطهب يرافق

(1+0+3)4 تٕزيع ساعاث انًقرر  4(3+0+1) Credit distribution 

 

   وصف المقرر:

انًتجٓاث، أسس انحركت انخطيت، يعادلاث انحركت انًستٕيت، ، قٕاَيٍ انٕحذاث انفيسيائيت، انًقاييس، : انًيكاَيكا

انًرَٔت، انًٕائع انساكُت، انتٕتر : خٕاص انًادة. َيٕتٍ نهحركت ٔتطبيقاتٓا، انشغم ٔانطاقت ٔقإٌَ حفظ انطاقت

ريت، انحرارة يفاْيى درجت انحرارة ٔيقاييسٓا، انقإٌَ انصفري، كًيت انحرارة، انسعت انحرا: انحرارة. انسطحي

 .انُٕعيت، قإٌَ َيٕتٍ نهتبريذ، اَتقال انحرارة، قياساث الإشعاع انحراري، قٕاَيٍ ستيفاٌ ٔكيرتشٕف انحراريت
 

Course Description: 
Units and dimensions, Introduction to vectors, Motion in straight line, Newton’s Laws of motion, work, 

energy and momentum, simple harmonic motion, elasticity, mechanics of non-viscous fluids, flow of 

viscous fluids, surface tension, temperature, quantity of heat, work and heat. 

 
Course Objectives: 
 This course aims to give students an overview of topics in general physics and will provide an initial platform for core 

courses in Units and dimensions,  vectors , Motion in straight line, Newton’s Laws of motion, work, energy and 

momentum, simple harmonic motion, elasticity, mechanics of non-viscous fluids, flow of viscous fluids, surface 

tension, temperature, quantity of heat, work and heat 

 
Course outcomes: 

 The Main ILOs are: 1- basis of dynamical motion and the related general physics topics. 

2- Generic skills such as communication, problem solving 
Textbooks and References:                                                                                  : الكتب والمراجع المقررة  

1- Physics for Scientists and Engineers, by R. A. Serway, Publisher :Saunders College Publication. 

يكاَيكيت نهًادة ـ انحرارةانًيكاَيكا ـ ان)انفيسياء انعايت نهجايعاث  -2 أسايت أحًذ . خضر يحًذ انشيباَي  ٔ د. د:  ،  تأنيف(خٕاص انً
 .دار انخريجي نهُشر ٔانتٕزيع: انعاَي ، انُاشر

 

: ْـ  بتاريخ 1430/1431أعتًذ بًٕافقت يجهس انقسى بجهستّ انخايست عشرة  نهعاو انذراسي 
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 :رئيس انقسى
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 : انتٕقيــــــــع
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